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Nederlandse Vereniging ter bevordering van 
Antroposofische Gespreks- en Psychotherapie 

 

 

Jaarverslag NVAGP 2024  
 

 

Inleiding: 
De wereld schreeuwt en neigt tot segregeren, als weerom.... en we weten dat het goede 
groeit aan de kracht van het boze.... dat is nou eenmaal zo.  
En daarom zijn er gemeenschappen nodig om dit met elkaar te delen, om je aan elkaar te 
verwarmen, te inspireren, te enthousiasmeren, om tot cohesie en integratie te komen, om 
heel te worden... verder op weg te durven gaan en elkaar te helpen. 
 

In de kern komen we bij elkaar om de beoefening en de ontwikkeling van antroposofische 
diagnostiek, gespreks- en psychotherapie en orthopedagogie te bevorderen. En er is ook 
meer dan dat. We zijn een gemeenschap waar we elkaar kunnen ontmoeten, inspireren, 
verwarmen, om tot cohesie te komen. 
 

En dat vraagt een jaarlijkse reflectie, doen we de dingen die we willen en zijn tevreden over 
de manier waarop we dit doen?  
We hebben de klussen die we als gemeenschap hebben te doen ondergebracht in drie 
domeingroepen en elke groep heeft een kort jaarverslag geschreven. 
We starten met een terugblik van ons bestuur en sluiten af met een terugblik van het 
internationale werk ter bevordering van de antroposofische psychotherapie. Dit laatste 
wordt los geleverd van dit verslag. 
 

 

Verslag van het bestuur NVAGP 

Zitting in het bestuur hebben: 
• vanuit domeingroep inhoud: Ivet Sevinçsoy en Erik Beemster (voorzitter)  
• vanuit domeingroep verenigingsleven: San ter Huurne  
• vanuit domeingroep economisch leven: Guido smeding (secretaris) en Els van Beek 

(penningmeester)  
 

Onze vereniging stelt zich ten doel het bevorderen van de beoefening en de ontwikkeling van 
antroposofische diagnostiek, gespreks- en psychotherapie en orthopedagogie. We laten ons 
als basis inspireren door de geesteswetenschappelijke inzichten van Rudolf Steiner. 
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Wij zijn belast met het besturen van de vereniging. We nemen verantwoording voor het 
gewilde beleid wat we samen vaststellen. 
Om dit te realiseren hebben we in 2024 o.a. 5 bestuursvergaderingen gehouden. 
• 20-2, waar het o.a. ging over besluit wel of niet hercertificering lid, accreditatie Eisen 

vanuit de ZKV, contributie, domeingroepen, nieuwe leden een buddy. 
• 30-5, waar het o.a. ging over voorbereiding van de jaarvergadering en wat we in het 

jaarverslag willen opnemen. 
• 2-9, waar het o.a. ging over de afgelopen jaarvergadering en wat we daarvan kunnen 

leren, over het besluit wanneer je in aanmerking komt voor het gecertificeerd 
lidmaatschap NVAGP, over eerst nog een andere opzet van en later het uitstel van onze 
vervolgopleiding. 

• 30-10, waar het o.a. ging over afvaardiging AAG, over optimalisatie HHR, eventuele 
betaling van externen voor het inhoudelijk deel van de ledendagen. 

• 3-12, waar het o.a. ging over hoe het met ons als vereniging gaat, waar we zitten, hoe de 
inhoud verloopt, over het contact met de NVAZ en de commissie ZV en de onrust in het 
land over o.a. het schrappen van de euritmie uit de aanvullende verzekering. En hoe wij 
hierin staan. 

 

Terugkijkend kunnen we zeggen dat we elkaar goed weten te vinden, de samenwerking en de 
sfeer is goed, we zijn alert op de dingen die binnen de vereniging spelen, we hebben goed 
contact met de domeingroepen waardoor we goed zicht hebben op het geheel. We 
realiseren de bedoeling van de NVAGP.  
 

 

Terugblik Domeingroep inhoud/geestesleven 

Het werkjaar begon op 12 januari 2024.   
Voor de inhoudsgroep lagen de voorbereidingen voor 2024 aan het einde van 2023. Omdat 
we het inhoudelijk deel wilden verzorgen in samenspraak met de leden is toen een enquête 
opgesteld om de behoeftes te peilen. De uitkomsten van die enquête zijn verwerkt in het 
inhoudelijk programma voor 2024. 
 

De volgende thema's hebben in 2024 op het programma gestaan: 
• Depressie en opstandigs krachten 

• Antroposofie ontmoet schema therapie 

• Jezelf en de ander waarnemen: schroom en schaduw 

• De open constitutie in samenhang met angst en depressie 

• De vier organen in relatie tot de psyche 

• Hoe zie en verzorg je de relatie met de werking van een niet zichtbare wereld? 

• Wat betekent 'onbewust over de drempel gaan'? 

 

Daarnaast is er aandacht geweest voor het herzien van de tijdsplanning de vergaderdag. 
Want als er een goede dag-structuur is, dan kan de inhoud beter tot zijn recht komen.  
Het blijft een uitdaging om inhoud te geven, ermee te oefenen en na te bespreken, zonder 
dat we in tijdnood komen. Dit is iets waar we als inhoudsgroep oog op willen houden. Zo 
werken we toe naar een algemene structuur waarin het denken, voelen en willen aan bod 
komt.  
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Enkele leden zijn vanuit de IFAPA verbonden geweest aan de voorbereiding en van de 
conferenties die in Dornach worden gehouden. Omdat we weten dat nieuwe leden daar niet 
altijd kennis van hebben, is er extra aandacht geweest voor inhoud en uitleg achtergrond 
IFAPA en de esoterische uren. Door persoonlijke verhalen te delen over wat dit voor enkele 
leden betekent, kan het ook een keuze worden voor anderen zich hier wel of niet mee te 
verbinden. 
 

Het voornemen naar 2025 blijft ten eerste een boeiend programma te verzorgen. Waarin we 
alle leden uitnodigen om inhoud te brengen, zodat er variatie blijft en iedereen zich vrij voelt 
om dat te doen.   
We streven ernaar antroposofische inhouden in ons werk op te laten lichten en blijven de 
bijeenkomsten hieraan toetsen. 
 

 

Terugblik domeingroep verenigingsleven 

Deze domeingroep heeft zich in 2024 beziggehouden met de volgende taken: 
• bijhouden ledenlijsten  
• het maken van agenda’s voor bijeenkomsten 

• het verzorgen van “koek en zopie” tijdens de ledendagen 

• zorgdragen voor de vergaderruimte 

• treur- fleur- voor de leden 

• nazorg vertrekkende leden 

• Notuleren van de ledenvergaderingen 

• inbedding van de nieuwe leden d.m.v. buddysysteem 

• de screening van nieuwe leden  
• planning verzorgen van de (jaar)vergaderingen 

 

Daarnaast heeft de domeingroep afgelopen jaar vergaderd over een ingebracht agendapunt; 
de naam gecertificeerd of A en B leden. De uitkomst hiervan was dat de benaming 
onveranderd blijft.  
Ook heeft de domeingroep vergaderd over de vorm van nazorg voor vertrekkende leden. Dit 
zal gedaan worden in de vorm van een afscheidsmoment tijdens een ledendag, waarbij er 
een moment stilgestaan wordt bij het vertrekkende lid en er een cadeau overhandigd zal 
worden. Indien het vertrekkende lid niet bij een ledendag meer aanwezig gaat zijn zal er een 
kaartje namens alle leden verstuurd worden door de domeingroep.  
  

Voornemen 2025 

Het voornemen is om nieuwe leden een warme ontvangst en inbedding te bieden in onze 
vereniging, zodat de nieuwe leden zich op hun gemak zullen voelen en hun eigen unieke 
bijdrage kunnen leveren. Daarnaast zal verenigingsleven de leden die vertrekken een 
verzorgd afscheid bieden.  
Ook zal het verenigingsleven zicht houden op de redenen van de vertrekkende leden om, 
indien nodig, hierin een signalerende functie te verzorgen naar het Bestuur.  
Als laatste heeft de domeingroep verenigingsleven de ambitie om zelf als domeingroep meer 
leden te krijgen om de taken van het verenigingsleven te kunnen blijven vervullen, gezien de 
huidige summiere samenstelling.  
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Terugblik Domeingroep Economisch leven 

Taakbeschrijving: behoedt en verzorgt o.a. ledenadministratie, website, PR, boekhouding 

(verzorgen jaarrekening), accreditatie/(her)-registratie, vertegenwoordiging en eventuele 

inbedding NVAZ, Vektis, verzekeringen, HHR, innen van lidmaatschapsgeld. 
1. Verzorgen van en bijhouden van de contributie van de leden. 
De domeingroep (m.n. Els van Beek) heeft een voorstel voor contributie NVAGP opgesteld 
voor boekjaar 2024. Dit is op 16-03-24 door de algemene vergadering geaccordeerd. Het 
Economisch domein verzorgt het innen van de contributie. 
 

2. Aanname nieuwe leden, dossiervorming en bijhouden. 
Begin januari 2024 hadden we 29 NVAGP leden en gedurende het jaar toonden zich weer 
geïnteresseerden voor de NVAGP. Er kwamen 5 nieuwe leden bij. 4 leden namen afscheid. 
Hierdoor telde NVAGP eind december 2024 30 leden.  
Dossiers worden bijgehouden door de Aanname Commissie NVAGP. De administratie wordt 

verzorgd van de 2 ledencategorieën (leden en gecertificeerde leden). 
Het proces van communicatie bij aanmelding voor lidmaatschap NVAGP verzorgt het 

secretariaat.  
De Ledenadministratie werd bij besluit van de ledenvergadering d.d. 12-1-24 ondergebracht 
bij Verenigingsleven/ Allard vd B. 
 

3. Herregistratie gecertificeerde NVAGP leden door Aanname/Accreditatiecommissie. 
In het jaar 2024 zijn aanvragen voor herregistratie van gecertificeerde leden in 

behandeling genomen en op 1 na akkoord bevonden.  
 

4. HHR opstellen en bijhouden. 
De versie HHR NVAGP van 12-1-’24 werd gecorrigeerd t.a.v. de juiste vermelding van de 2 
ledencategorieën bij NVAGP. De geactualiseerde versie werd in de ledenvergadering van 18-
5-’24 aangenomen. 
 

5. Website verzorgen. 
De website van NVAGP is geactualiseerd onder meer t.a.v. vertrekkende en intredende leden. 
Ook is info over de AAG Basismodule bijgewerkt.  
Guido Smeding werkte aan de ontwikkeling van het nieuwe NVAGP-logo. De definitieve 
versie van het ontwerp is in de ledenvergadering van september’24 aangenomen. Met wat 
aanpassingen werd deze gedigitaliseerd (en begin 2025 in gebruik genomen).  
 

6. PR doen, o.a. over nieuwe NVAGP. 
Er is overleg geweest met Zilveren Kruis en Vektis over het verbinden van de gedeeltelijke 
vergoedingen aan onze nieuwe NVAGP (en niet meer NVAP en BPHA). Dit heeft mettertijd 
goede doorgang gevonden.  
 

7. Vertegenwoordiging naar NVAZ en Zorgverzekeraars:  
John Benjamin nam per 1-1-‘24 afscheid als verenigingssecretaris NVAZ. Wij hebben John 
bedankt door de bezorging van een afscheidspakket.  
In de ledenvergadering van 29-11-24 keken we naar het bemannen van de Commissie 
zorgverzekering NVAZ. Hieromtrent is nog geen uitsluitsel.   
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Wij vulden de vragenlijst beroepsorganisaties alternatieve zorg in zoals deze door de 
werkgroep Alternatieve Zorg van Zilveren Kruis/VGZ aan ons is voorgelegd. Naar aanleiding 
hiervan kwam er een wijziging in de door ons gebruikte Prestatiecode en Zorgsoort na 
interventie door de genoemde werkgroep Alternatieve Zorg.  
Josje van D-de V heeft een lijst opgesteld met ons vergoedende Zorgverzekeraars. 
Als bestuur NVAGP vertegenwoordigden Els van Beek en Guido Smeding ons bij de NVAZ. 
Collega Allard van den Brink beheert de mutaties van gecertificeerde leden en geeft deze 
door aan NVAZ.  
 

8. Boekhouding, verzorgen jaarrekening en beheer financiën: 
Over 2024 heeft Els van Beek i.s.m. de boekhouder de jaarrekening opgesteld. Zij stelt tevens 
een begroting op t.b.v. het komende verenigingsjaar. 
In de vergadering van 12-1-’24 is besproken of externe initiatieven ook door NVAGP 
financieel ondersteund zullen worden. Dit bekijken we per zaak en er zal een voorstel 
opgesteld worden.  
18-5-24 nam collega San ter Huurne afscheid als Penningmeester (van voormalig BPHA).  
 

 

Terugblik opleidingscommissie vervolgopleiding NVAGP 

Ook dit jaar waren er onvoldoende aanmeldingen (5, er zijn er 12 nodig), waardoor de 
vervolgopleiding niet doorging. We hebben onderzocht of er een ‘verkorte’ opleiding kon 
worden aangeboden waardoor we met deze 5 kandidaten wel een leergang konden starten. 
Uiteindelijk hebben we hiervan afgezien. We waren uiteindelijk zelf niet tevreden met dit 
idee. Het was te veel ‘uitgekleed’. We zien om ons heen dat andere AG-opleidingen ook niet 
doorgaan door te weinig belangstelling. Dit baart ons zorgen en hierover worden elders 
gesprekken gevoerd om te onderzoeken of het aanbod bijvoorbeeld bijgesteld moet worden.  
We zullen de vervolgopleiding opnieuw gaan aanbieden in 2026.  
In de opleidingscommissie zitten: Els van Beek, Tosca Derks, Mariëtte van de Meulengraaf en 
Erik Beemster (coördinator). Tosca heeft dit najaar plaats gemaakt voor Calder Rokosch.  
 

 


